
Komise místopisná a pro udělování čestných občanství (KMČO) 

Zápis z ustavujícího zasedání, 20. února 2023, 17 hod 

ÚMČ Praha 10, A/411b 

 

Prezence: přítomni: Marie Dvořáková, Jiří Holubář, Petr Hůlka, Martin Kostka, Pavel 

Mareš, Martin Sekal 

omluven: tajemník KMČO Daniel Novák 

nepřítomen: Jiří Komrska 

 

Předseda KMČO Pavel Mareš jako předsedající zahájil jednání komise v 17.05 a 

navrhl program tak, jak byl rozeslán tajemníkem KMČO: 

 

1. Vzájemné představení se. 

2. Návrh působnosti Komise místopisné a pro udělování čestných občanství. 

3. Projednání žádosti starosty MČ Praha 10 týkající se osobnosti Ruth Bondyové. 

 

Pro takto navržený program hlasovali všichni přítomní členové KMČO (6-

0-0). 

 

Z důvodů náhlé indispozice tajemníka KMČO byl pověřen zápisem předseda KMČO a 

za ověřovatele zápisu pro tento případ pan Martin Kostka. 

 

1. Vzájemné představení se 

Členové a členka KMČO se vzájemně představili, sdělili o sobě základní informace a 

chuť podílet se na práci komise ať už kvůli lokálnímu patriotismu, který pociťují, nebo 

díky vzdělání, které mají. Členy KMČO jsou z řad zastupitelů: Mgr. Pavel Mareš, 

předseda, Jiří Komrska, Martin Kostka a PaedDr. Martin Sekal. Členy z řad veřejnosti 

jsou paní Marie Dvořáková, MUDr. Jiří Holubář a Ing. Petr Hůlka. 

Členové KMČO také jednomyslně podpořili to, aby se, pokud to bude možné, jednání 

KMČO účastnil kronikář Prahy 10 pan Michal Ezechel. 

 

2. Návrh působnosti Komise místopisné a pro udělování čestných 

občanství 



Členům KMČO byl rozeslán návrh působnosti KMČO podle par. 3 obecného 

Jednacího řádu Komisí RMČ Praha 10. Po proběhlé diskusi, v níž se uplatnily dvě 

připomínky (níže tučně), bylo hlasováno o působnosti KMČO. 

Usnesení: KMČO schvaluje svoji působnost podle par. 3 obecného Jednacího řádu 

Komisí RMČ Praha 10 v tomto znění: 

Působnost KMČO dle § 3 jednacího řádu: 

1. Přijímání návrhů na pojmenování veřejných prostranství na území městské části 
Praha 10, jejich projednání, přijetí stanoviska, doporučení radě k postoupení 
návrhu Komisi místopisné Rady hl. m. Prahy. 

2. Přijímání stanovisek k návrhům na pojmenování veřejných prostranství na 
území MČ Praha 10 ze strany Komise místopisné Rady hl. m. Prahy. 

3. Přijímání návrhů na udělení čestného občanství městské části Praha 10 
osobnostem, které se zasloužily o dobré jméno a rozvoj městské části, projednání 
návrhů, přijetí stanoviska a doporučení Radě MČ Praha 10. 

4. Vzdělávací, osvětová a publikační činnost k bodům 1. – 3. (informace o 
oceňovaných osobnostech či o historii místa v měsíčníku Praha 10 a na webu, 
doporučení k umístění informačních tabulí na místech spojených s historií či s 
osobnostmi Prahy 10 apod.). 

5. Pomoc se zpřístupňováním pramenů týkajících se a souvisejících s MČ Praha 10 a 
jejich čtvrtěmi, školami, známými osobnostmi a institucemi zde působícími 
(kroniky, zakládací listiny, fotografie, vzácné listinné dokumenty aj.). 

6. Spolupráce s příslušnými odbory Úřadu městské části Praha 10 k realizaci cílů 
komise (slavnostní udělování čestného občanství, umístění informačních tabulí a 
pamětních desek na veřejných prostranstvích, publikace článků v periodiku, 
digitalizované prameny související s MČ Praha 10 apod.). 

Usnesení bylo přijato všemi přítomnými členy KMČO (6-0-0). 

 

3. Projednání žádosti starosty MČ Praha 10 týkající se osobnosti Ruth 

Bondyové 

Předseda KMČO seznámil přítomné s žádostí izraelské velvyslankyně o připomenutí 

osobnosti spisovatelky Ruth Bondyové na území MČ Praha 10 (žádost je přílohou 

zápisu). Po proběhlé diskusi na téma KDE, KDY a JAK přijala KMČO následující 

usnesení: 

KMČO doporučuje RMČ Praha 10 na základě žádosti Její Excelence Anny Azari, 
velvyslankyně Státu Izrael v ČR, přejmenovat park Pod Rapidem na Park Ruth 
Bondyové. 
 
KMČO pověřuje předsedu KMČO jednáním s členy RMČ Praha 10 ve věci 
nejvhodnějšího umístění konkrétní připomínky osobnosti Ruth Bondyové. 



 
KMČO žádá tajemníka KMČO o zjištění bydliště Ruth Bondyové před jejím trvalým 
odchodem do Izraele. 
 

Hlasování 6-0-0. 

 

Na závěr se členové KMČO dohodli, že KMČO bude svolávána podle aktuální potřeby. 

Jednání komise skončilo v 18.05. 

 

Zapsal: Pavel Mareš 

 

Ověřil: Martin Kostka 

 


